
Österbottens svenska nämndemannaförening r.f.

Utlåtande gällande "oikeusprosessien keventäminen"

Om nämndemän i tingsrätten

Systemet med nämndemän i tingsrätten bör fortsätta på grund av bl.a. följande::

1. Inför underrättsreformen år 1993 gav Justitieministeriet ut en informationsskrift där det bl.a.
stod: "Nämndemännen har genom århundraden varit de som tolkat folkets rättsuppfattning, 
folksamvetets röst i domstolarna. Också idag är det viktigt att nämndemännen deltar i 
rättskipningen." Vidare skriver man: "Genom de förtroendevalda sprids kännedomen om 
principerna för rättskipningen och domstolarnas arbetsmetoder." Ovanstående gäller 
fortfarande.

2. År 2009 införde man endomarsammansättning vid brott som kan leda till fängelsestraff på 
upp till två år. Då sparades det på nämndemännen.

3. År 2015 drog man ned antalet nämndemän från tre till två. Också då sparades det på 
nämndemännen.

4. Flera ögon och öron uppfattar bättre vad som sker i rättssalen. 
5. En rättegång skall inte bara vara rättvis utan också se rättvis ut.
6. Skulle man upphöra med nämndemän skulle tredomarsammansättning troligen snabbt öka 

och de små inbesparingar som gjorts skulle gå om intet. 
7. I Sverige har man nämndemän i både tingsrätten och hovrätten.

Förslag på förändringar:

1. Man kunde ta vara på den "civila" kompetens som nämndemännen har. T.ex. så att en 
nämndeman med ekonomisk utbildning skulle sitta i rättegångar som rör skattebrott. En 
nämndeman med pedagogisk bakgrund kunde sitta i mål som rör unga o.s.v.

2. Polisen och åklagarna skulle uppmanas att oftare än idag hänvisa mål till medling via de 
medlingsbyråer som finns. På så sätt skulle stora ekonomiska resurser inbesparas, målen 
försnabbas och tingsrätterna avlastas. 
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